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                                  P R O T O K Ó Ł   Nr  XXXIX/10 
           sesji  Rady Miejskiej Wąsosza z dnia  11 marca 2010r. 
 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza 
Rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do godz.14.00 
Na  15 osobowy skład Rady na sesji  obecnych było 13 radnych w 
trakcie sesji doszedł jeden radny  a  inny  radny w trakcie sesji  opuścił 
obrady 1 radny  i było 13  wg listy obecności . 
 
 
 
                                                      Lista obecności radnych to zał. Nr 1 
Nieobecni : 

1. Stanisław Janik 
 
    

Ponadto w sesji udział  wzięli  : 
1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Maria Michta – sekretarz Gminy 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Grażyna Wasilewska – z-ca Dyr. Powiatowego Urzędu Pracy w Górze 
5. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy,       
 
                                                         Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 
6. Sołtysi wsi . 
 
                                                          Lista  obecności to zał. Nr 3  
 
Razem w sesji udział wzięło 44  osób. 
  
     
AD 1. Otwarcie sesji . 
 
Posiedzenie  XXXIX  sesji  Rady Miejskiej Wąsosza  otworzył i prowadził 
Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady . 
Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził quorum Rady przy 
,którym Rada może podejmować uchwały. 
W pierwszej kolejności  Przewodniczący Rady powitał gości  
zaproszonych , Panią Grażynę Wsilewską – Z-cę Dyrektora PUP w 
Górze,  sołtysów  ,radnych ,  
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Pan Przewodniczący Rady  poinformował ,że proponowany porządek 
obrad sesji został radnym jak również gościom zaproszonym przekazany  
wraz z zaproszeniami . Na wniosek Burmistrza zaproponował 
wprowadzenie dodatkowego punktu „17 a” o brzmieniu” Podjęcie 
uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie 
restauratorskie i roboty budowlane na zabytkach „  
Rada przyjęła bez uwag porządek obrad wraz z dodatkowym punktem 
17a. 
   
 

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 
 

1.Otwarcie sesji. 
2.Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 
3.Interpelacje i zapytania radnych 
4.Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5.Informacja Dyrektora PUP w Górze o stanie bezrobocia w Gminie 

Wąsosz. 
6.Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady 

Powiatu w Górze o likwidacji SP ZOZ w Górze. 
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza Nr 

XX/101/04 z dnia 28 maja 2004r. dotyczącej uchwalenia „Planu  
urządzeniowo-rolnego gminy Wąsosz”. 

8.Podjecie uchwały w sprawie gminnego „Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii.’ 

9.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały RM Wąsosza nr 
XXXIX/204/06 z dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w miejscowości Kowalowo. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały RM Wąsosza nr 
XXXIX/205/06 z dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla terenu położonego w miejscowości Gola Wąsoska. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie  odstąpienia od sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego Załęcze- 
Wiewierz. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu 
geodezyjnego Wąsosz. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XXVII/168/09 z dnia 
19 lutego 2009r. w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia” Planu Odnowy 
Miejscowości Wąsosz”. 
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14.Podjęcie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych zasad, 
sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności mających  
charakter cywilnoprawny. 

15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/212/09 w 
sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów podatku rolnego 
w roku 2010. 

16.Podjęcie uchwały w sprawie   w sprawie zmiany uchwały nr 
XXXV/213/09 w sprawie stawek podatku od nieruchomości , 

17.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXXV/214/09 w 
sprawie opłaty od posiedzenia psów. 

17a. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace     
konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane na zabytkach  
18.Podjecie uchwały w sprawie  zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 

2010r. 
19.Sprawozdania z pracy Komisji stałych Rady za 2009r. 
20.Informacje Przewodniczącego Rady. 
21.Odpowiedzi na interpelacje. 
22.Wolne głosy i wnioski. 
23.Zakończenie.  
 
  
 

                                                           Porządek obrad to zał. Nr 4 
 
 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
 Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXXVIII sesji odbytej 
dnia 19 stycznia 2010r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze rady 
oraz przed obradami XXXIX sesji. Do tego protokołu nie wniesiono uwag 
wobec tego Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie protokołu nr 
XXXVIII/10 . 
 
Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Banasiewicz Zdzisław-zam. Cieszkowice- 
Czy już jest jakaś odpowiedź ze Starostwa Powiatowego w Górze 
odnośnie  budowy chodnika w Bełczu Górnym. 
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Ad 4 . Informacja z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym . 
     
Informację z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym tj . od 19 
stycznia do 11 marca 2010r. przedstawił Pan Burmistrz. 
Cyt”W tym okresie wydanych zostało 25  Zarządzeń. 
Dnia  22 stycznia 2010r. wydałem Zarządzenie dotyczące 
wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej na okres 3 lat część działki 
niezabudowanej nr 524 /10 o pow. 0.0019 ha położonej w obrębie miasta 
Wąsosza. 
Również tego dnia  kolejnym Zarządzeniem ustaliłem harmonogram 
wypłat wynagrodzeń na 2010r. 
Następnym Zarządzeniem dokonałem zmian w budżecie Gminy na 
2010r.a zmiany te polegały na przesunięciu środków z zakupu usług 
remontowych na odśnieżanie dróg gminnych w kwocie 30.000 zł. 
Również przesunąłem środki z zakupu usług remontowych na budowę 
przyłącza wodociągowego Zbaków Górny – Czarnoborsko w kwocie 
50.000 zł. 
Kolejne zarządzenie dotyczyło ustalenia stawek czynszu za dzierżawę 
gruntów stanowiących własność Gminy, wykorzystywanych do 
działalności telekomunikacyjnej w dziedzinie telefonii komórkowej w 
wysokości 4,92 zł +22% Vat za 1m2 gruntu z dniem 01.02.2010. 
Dnia 24 stycznia 2010 wydałem Zarządzenie dotyczące 
przeprowadzenia w dniu 16 lutego 2010r. trzeciego ustnego 
nieograniczonego przetargu na sprzedaż drewna tartacznego jako 
wiatrołomy z terenu nieruchomości szkoły w Płoskach. Cenę  za 
33,08m3 drewna ustalono w kwocie 6.900 zł. Do tego przetargu 
powołałem Komisję Przetargową. 
Dnia 29 stycznia 2010r. dokonałem zmian w budżecie polegających na 
przeniesieniu środków z  modernizacji oświetlenia ulicznego na pokrycie 
kosztów dokumentacji na zadanie- rozbudowa oczyszczalni ścieków w 
Wąsoszu- jak też na realizację wydatków związanych z zakupem 
publikacji w PSP Pobiel. 
Kolejnym Zarządzeniem z 29 stycznia 2010r. ustaliłem plan finansowy 
budżetu Gminy Wąsosz na 2010r . w którym określono dochody i 
wydatki  w rozbiciu do  paragrafów. 
Zarządzeniem z dnia 05 lutego 2010r. postanowiłem sprzedać w drodze 
bezprzetargowej dla zainteresowanej osoby działkę niezabudowaną nr 
238 o pow. 0,0304 ha położoną w Wąsoszu jako niezbędną do 
poprawienia warunków zagospodarowania już posiadanej działki nr 239. 
Kolejnym Zarządzeniem z dnia 05 lutego b.r. zleciłem do sprzedaży 
prawo użytkowania wieczystego w drodze ustnego nieograniczonego 
przetargu  działki niezabudowanej nr 621/3 o pow. 0.5908 ha w Wąsoszu 
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.Przetarg ustalono na dzień 10 marca 2010r , a do jego przeprowadzenia 
powołana została Komisja Przetargowa.  
Następne Zarządzenie dotyczyło sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
dla dotychczasowych najemców lokalu mieszkalnego nr 19/ 7 
położonego nadziałce nr 80 o pow.0,5900  w Rudnej Wielkiej. 
Dnia 05 lutego 2010r. wydałem również Zarządzenie dotyczące 
przeprowadzenia w dniu 10 marca 2010r. drugiego ustnego przetargu na 
sprzedaż lokalu-pomieszczenia gospodarczego o pow. 13 m2 
stanowiącego udział wynoszący 13/19584 części działki nr 505 o pow. 
0,0577 ha położonej w Wąsoszu. W tym przypadku też powołano 
komisję przetargową. 
Zarządzeniem kolejnym ustaliłem minimalną wysokość miesięcznej 
stawki za dzierżawę 1m2 gruntów stanowiących własność Gminy 
Wąsosz przeznaczonych na cele drogi dojazdowej : a) 0,70 zł +Vat na 
terenie Wąsosza ,b)0,50 zł + Vat poza obrębem miasta Wąsosz. 
Dnia 16 lutego 2010r. postanowiłem wydzierżawić w drodze 
bezprzetargowej na okres3 lat : 
-część działki niezabudowanej nr 359 o pow.0,60 ha i  część działki 
226/2 o pow. O,84 ha w Płoskach. 
-części działki niezabudowanej nr 227/7 o pow. 0,0255 ha w Wąsoszu, 
-część działki nr 224 o pow. 38,5 m2 w Wąsoszu, 
- działkę zabudowaną nr 148/8 o pow.0,1271 ha w Pobielu, 
-lokal użytkowy o pow.44m2 na działce nr 193/4 w obrębie Wodnik na 
cele handlowe, 
-część działki niezabudowanej nr 775/4 o pow. 0,19 ha w Czeladzi W., 
Zarządzeniem z dnia 16 lutego 2010 postanowiłem przeprowadzić w 
dniu 08 marca b.r. ustny nieograniczony przetarg na działkę nr 175 AM-1 
o pow. 0,04 ha obręb Wiewierz. Ustalono cenę wywoławczą na poczet 
rocznego czynszu dzierżawnego w kwocie 4,40 zł 
Kolejne zarządzenie dotyczyło zmiany budżetu gminy na 2010r i 
polegało na przesunięciu środków z zakupu usług remontowych na 
zakup usług pozostałych w związku z odśnieżaniem dróg w kwocie 
40.000 zł. 
Dnia 22 lutego 2010r. dokonano zmiany budżetu  polegającej na 
przesunięciu środków z zakupu usług na zadanie inwestycyjne zakup 
tablic informacyjnych typu „Witacz” w kwocie 33.672 zł . Ponadto z 
zakupu materiałów papierniczych do sprzętu drukarskiego na zakup 
druków. 
Dnia 26 lutego 2010r.dokonano zmiany budżetu. Zmiany te polegały na 
przesunięciu środków z rezerwy ogólnej na pokrycie kosztów 
notarialnych związanych z zakupem nieruchomości położonej w Rudnej 
Wielkiej w kwocie 3000 zł oraz na pokrycie kosztów pobytu dziecka w 
przedszkolu poza obrębem gminy w kwocie 348 zł. 
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01 marca 2010r. dokonano zmiany Zarządzenia w sprawie ekwiwalentu 
dla pracowników. 
Następnym zarządzeniem wydzierżawiono część działki niezabudowanej 
nr 706 o pow. 50 m2 położonej w Wąsoszu 
Zarządzeniem z dnia 05 marca 2010r. wydzierżawiono w drodze 
bezprzetargowej na okres 3 lat : 
- działkę niezabudowaną NR 172/1 o pow. 0,4368 ha, NR 172/2 o pow. 
0,0508ha , Nr 172/4 o pow. 0,1454 ha oraz Nr 172/6 o pow. 0,4130 ha 
położone w Drozdowicach Wielkich.” 
 
 
 
                                                          Informacja to zał. nr 5 
Ponadto  Pan Burmistrz udzielił odpowiedzi radnemu Banasiewiczowi 
oraz  Pani sołtys z Bełcza Górnego. Cyt” Było podpisane porozumienie 
Gminy Wąsosz  ze Starostwem Powiatowym w Górze na budowę 
chodnika w Bełczu Górnym ,lecz starostwo udzieliło odpowiedzi 
pisemnej , że nie będzie przebudowywało drogi, a mianowicie nie bedzie 
budowy chodnika wraz z odwodnieniem ze względu na to ,że złożony 
wniosek powiatu górowskiego o sfinansowanie 50 % kosztów budowy 
nie uzyskał wsparcia  finansowego z narodowego programu dróg 
lokalnych, dlatego ten chodnik nie będzie robiony w 2010r. „ 
 
Jeżeli chodzi o dofinansowywania Gminy z Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska to  należy stwierdzić ,że tego funduszu już nie ma  
bo został włączony do budżetu Gminy zgodnie ze zmianą ustawy 
.Następnie Pan Burmistrz odczytał wyjaśnienie Krajowej Rady RIO 
dotyczące zakazu od dnia 01 stycznia 2010r dofinansowywania przez 
samorządy prywatnych inwestycji ekologicznych , a mianowicie budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków. 
W ocenie Krajowej Rady RIO jest możliwość powrotu dotowania takich 
inwestycji lecz po nowelizacji ustawy o utrzymaniu porządku i czystości 
w gminach. Na terenie gminy Wąsosz z takiego dofinansowania 
skorzystało 12 osób. 
 
Rada Miejska Wąsosza przyjęła  informację bez zastrzeżeń. 
 
Na obrady przybył  godz. 10.20 Radny Jacek Chorostkowski od tej pory 
na sali obrad jest 14 radnych. 
 
Ad 5. Informacja Dyrektora PUP w Górze o stanie bezrobocia w 
Gminie Wąsosz. 
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Pan Zdzisław Nicpoń poinformował zebranych ,że w planie pracy Rady 
na 2010r. był uwzględniony temat bezrobocia na terenie Gminy 
Wąsosz.Pan Przewodniczący poinformował ,że w tej sprawie wystąpił do 
Pani Barbary Murlik –Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Górze o  
przygotowanie i przedstawienie takiej informacji. W związku z tym ,że 
Pani Dyrektor nie mogła wziąć udziału w tej sesji  delegowała Panią 
Grażynę Wasilewską , którą poprosił o przedstawienie informacji. 
 
Pani Grażyna Wasilewska – Zastępca Kierownika Powiatowego Urzędu 
Pracy przedstawiła informację  o stanie bezrobocia w Gminie Wąsosz. 
W informacji pisemnej uwzględniono najistotniejsze  dane w zakresie 
bezrobocia . Pani Wasilewska na wstępnie podziękowała wszystkim 
instytucjom ,a szczególnie Panu Burmistrzowi za  udaną współpracę w 
zakresie aktywizacji zawodowej. Już w ubiegłym roku zanotowano 
dynamiczny wzrost bezrobocia  na co miał wpływ istniejący kryzys. W 
związku z likwidacją firmy ”Lukas” w Lesznie oraz „Warzybok”- Zakłady 
Przetwórstwa Mięsnego w Górze  zanotowano duży wzrost bezrobocia i 
te osoby nabyły w PUP świadczenia - zasiłki . Osoby  bez prawa  do 
zasiłku to 80 % ogółu bezrobotnych. Z tą grupą od wielu lat jest najwięcej 
problemów. Przepisy dotyczące ubezpieczenia zdrowotnego  
przywiązują osoby bezrobotne do urzędu pracy.  Bezrobotnych z 
prawem do zasiłku w Gminie Wąsosz jest  27 % ogółu bezrobotnych. 
Do 34 roku życia  60 % udziału osób jest w ogólnej liczbie 
zarejestrowanych . Wg poziomu  wykształcenia najwięcej jest 
zarejestrowanych bezrobotnych z  zasadniczym zawodowym i 
gimnazjalnym wykształceniem. W Wąsoszu jest to 65,5 % . W ubiegłym 
roku PUP miał 918 ofert pracy i jest to bardzo mało, a z Gminy Wąsosz 
87 ofert . PUP podejmuje różne działania aktywizacyjne. W ubiegłym 
roku mieliśmy środki 5.677.800 zł z tego 53 % otrzymujemy , a  
pozostałą kwotę musimy pozyskać sami. Pozyskaliśmy  1.387.500 zł z 
Europejskiego Funduszu oraz środki z PEFRON-u.  W tym roku środków 
finansowych będzie  4.200.000 zł i 1.464.000 zł z Europejskiego 
Funduszu Społecznego . Zobowiązania za ubiegły rok wynoszą 1mln zł 
w tym roku. Ubiegamy się o środki z rezerwy Ministra. Do lutego 
rozpatrujemy wnioski  na dofinansowanie działalności gospodarczej. 
W roku ubiegłym przeznaczono z PUP  : 
Na staże w powiecie  przyjęto 367 z naszej gminy 47 osób , szkoleniami 
objęto w powiecie 444 osoby, a  w Gminie Wąsosz 73 osoby .Na roboty 
publiczne skierowano 95 osób w powiecie , a w Gminie  Wąsosz 35 
osób. Prace interwencyjne  otrzymało 37   w powiecie  natomiast w 
Wąsoszu 4. Przygotowanie zawodowe 28 w powiecie  natomiast  w 
Wąsoszu takiej formy nie było . Prace  społecznie -użytecznie 41 osób, a 
w Wąsoszu skorzystały 3 osoby. Jeżeli chodzi o dofinansowania na 
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prowadzenie działalności gospodarczej  to  81 dotacji natomiast z Gminy 
Wąsosz 16 osób. 
Pani Grażyna Wasilewska-  Z-ca Dyrektora PUP w Górze w tym miejscu 
podziękowała dla Pana Andrzeja Rapiora działającego od wielu lat w 
Powiatowej Radzie Zatrudnienia i w komisji przydziału środków na 
prowadzenie działalności gospodarczej . Stwierdziła ,że współpraca 
układa się bardzo dobrze, Pan Andrzej jest obecny na każdym 
posiedzeniu. 
W 2010r. oprócz środków z budżetu państwa Urząd Pracy pozyskał 
środki z rezerwy Ministra na adaptację nowego lokalu i jest to prawe 
skrzydło budynku przy ul. Poznańskiej  gdzie zlikwidowano Sąd Grodzki i 
Księgi Wieczyste , a w lewej części mieści się Urząd Skarbowy. 
Pozyskujemy sprzęt informatyczny o wysokiej jakości. Bardzo ważnym 
działaniem wykazują się sami bezrobotni po wejściu Polski do Unii 
Europejskiej ,gdzie są sami mobilni wyjeżdżają za granicę by szukać 
pracy. Wchodzi nowa zasada IPD tzn. po okresie 6 miesięcy każdy 
bezrobotny będzie musiał  zawrzeć indywidualne porozumienie z 
urzędem pracy  na możliwość przekwalifikowania się w celu pozyskania 
pracy. 
 
  
Dyskusja : 
Radna Augustyniak Beata -  jaka jest obecnie dotacja na otwarcie 
działalności gospodarczej , co należy przedłożyć i jakie spełnić warunki 
by ją otrzymać? 
 
Pani Wasilewska G- Zainteresowany składa wniosek ,który jest 
rozpatrywany w ciągu 1 miesiąca  . Kwota 300 % przeciętnego 
wynagrodzenia tj. 19.400 zł może być przyznana na rozpoczęcie 
działalności gospodarczej ,  należy być bezrobotnym ,  należy złożyć 
biznes plan na prowadzenie działalności . Można otrzymać środki na 
zakup sprzętu , wyposażenia itp. 
 
Radna Topolnicka Stefania-  Ile  należy działać na rynku by nie zwracać 
przyznanej dotacji ? 
 
Pani Wasilewska – Warunkiem jest roczna działalność i opłacanie 
składek do ZUS i Urzędu Skarbowego . Osoby takie mogą jeszcze 
skorzystać z  obniżonych składek ZUS przez 2 lata. 
 
Pan Zdzisław Banasiewicz – Czy można zatrudniać bezrobotnych w 
ramach prac interwencyjnych  np. przy odśnieżaniu dróg , skoro  im się 
płaci zasiłki ? 
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Pani Wasilewska G – Można zatrudniać bezrobotnych  w ramach prac 
interwencyjnych  lecz  wniosek o prace interwencyjne składa 
pracodawca , a urząd pracy refunduje część wynagrodzenia pracownika. 
Urząd pracy refunduje kwotę maksymalną 717 zł + ZUS ,a resztę 
pokrywa pracodawca. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza – stwierdził ,że współpraca 
z PUP w Górze układa się bardzo dobrze . Zawsze Gmina jako 
jednostka  uzyskiwała pomoc przy zatrudnianiu bezrobotnych w różnych 
formach. Należy jednoznacznie stwierdzić ,że część bezrobotnych tak 
naprawdę to nie chce pracować lub nie nadaje się do pracy. Trudno 
czasami z wielu osób wybrać  1-2 osoby które tak naprawdę będą 
pracowały. Taki problem zauważa się od wielu lat. 
 
 
Przerwa 11.00 do 11.15  
 
Ad 6. Podjęcie uchwał w sprawie zaopiniowania projektu uchwały 
Rady Powiatu w Górze o likwidacji SP ZOZ w Górze. 
 
Pani Starosta Powiatu zwróciła się pisemnie   w sprawie kolejnego 
zaopiniowania projektu uchwały Rady  odnośnie likwidacji SPZOZ w 
Górze . 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał uzasadnienie do projektu 
uchwały Rady Powiatu., które brzmi : 
Rada Powiatu w Górowskiego w dniu 18 grudnia 2009r. wyraziła wolę 
uczestniczenia w rządowym programie „Wsparcie jednostek samorządu 
terytorialnego w działaniach stabilizujących system ochrony zdrowia” 
mającym na celu powstanie stabilnych ekonomicznie podmiotów 
udzielających świadczeń zdrowotnych w systemie ochrony zdrowia w 
ramach realizacji zadań własnych jednostek samorządu terytorialnego 
oraz w celu spłaty części zobowiązań likwidowanego samodzielnego 
zakładu opieki zdrowotnej poprzez dokonanie zmian organizacyjno-
prawnych polegających na likwidacji SP ZOZ w Górze i utworzeniu spółki 
z o.o. 
Przedstawiony projekt uchwały w sprawie likwidacji SPZOZ w Górze 
daje możliwość przekazania zadań w zakresie ochrony zdrowia 
niepublicznemu zakładowi opieki zdrowotnej utworzonemu przez spółkę. 
Nowopowstała jednostka będzie realizowała te same usługi jakie 
dotychczas świadczył likwidowany zakład w ramach kontraktów z 
Narodowym Funduszem Zdrowia. Dodatkowym argumentem za 
proponowanym rozwiązaniem jest okoliczność, iż zgodnie z 
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obowiązującymi przepisami prawa zakłady opieki zdrowotnej muszą 
dostosować swoją bazę do określonych standardów do końca 2012 r. W 
związku z tym  potrzebne będą środki finansowe na remonty i 
inwestycje, w tym również na zakup specjalistycznego sprzętu i 
aparatury medycznej. Nowopowstały podmiot będzie miał większe 
możliwości do pozyskania  środków nie tylko z działalności medycznej., 
a także dostęp do uzyskania kredytów bankowych przeznaczonych na 
rozwój i modernizację zakładu. 
Projekt niniejszej uchwały winien być przedstawiony do zaopiniowania 
zgodnie z art. 43 ust.2 ustawy z dnia 30 sierpnia 1991r. o zakładach 
opieki zdrowotnej przez wojewodę ,rad gmin i powiatu  jak też winien być 
zaopiniowany przez Radę Społeczną SPZOZ-u, i przez związki 
zawodowe. 
 
Następnie Pan Zdzisław Nicpoń - Przewodniczący Rady poprosił  o 
opinię Komisji Oświaty , kultury , Zdrowia i Sportu. 
Pani Bogusława Lorenc – Przewodnicząca Komisji stwierdziła ,że 
Komisja wydała pozytywną opinię  ( 4”za” przy 1 „wstrzymującym się” 
)do tego projektu uchwały.  
 
W dalszej kolejności głos zabrała Pani Beata Augustyniak – radna i 
jednocześnie przedstawiciel gminy Wąsosz w Radzie Społecznej SPZOZ 
w Górze. Pani radna stwierdziła ,że  projekt uchwały  ,który otrzymali 
radni Wąsosza nie był opiniowany przez  Radę Społeczną SP ZOZ 
dlatego ,że nastąpiło przekłamanie . Rada Społeczna SP ZOZ spotkała 
się dwukrotnie lecz nie w pełnym składzie i otrzymała projekt uchwały 
różniący się z tą przedstawioną wersją .Jest tam punkt ,który dotyczy 
mienia ZOZu gdzie nie zgodziła się na to, aby mienie nieruchome 
zostało wniesione aportem do spółki. Po tym spotkaniu wydawało się że 
sprawa jest zamknięta  i Rada Społeczna SP ZOZ przegłosowała projekt 
uchwały ,że mienie ruchome przekazuje się aportem spółce natomiast 
mienie nieruchome będzie udostępniane podmiotowi  na warunkach 
określonych przez Zarząd Powiatu. 
Radzie Społecznej chodziło o to aby mienie ,które na dzisiaj nie jest 
jeszcze zinwentaryzowane nie było  bezwiednie przekazane spółce. 
Rada społeczna nie jest przeciwna przekształceniu w spółkę lecz musi to 
być zrobione właściwie , a znając różne  decyzje w powiecie  rada 
społeczna ma duże obawy czy to zostanie wykonane należycie. 
Stwierdziła ,że jest bardzo zbulwersowana takimi działaniami powiatu . 
Uważała ,że  Rada Miejska Wąsosza ma znacznie mniejszą wiedzę w tej 
kwestii niż Rada Społeczna SP ZOZ i w tej sytuacji radni winni się 
zastanowić przed podjęciem decyzji. Jako radna chciałaby  zwrócić 
uwagę na to ,że jest to ostatni moment ,  aby to stanowisko gminy 
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przedstawić , choć i tak decyzje odnośnie przekształcenia podejmie 
Rada Powiatu. 
 
 
 
Edward Kowalczuk -  przedstawiciel Gminy Wąsosz  w Radzie 
Społecznej SP ZOZ – 
Był zapis ,że zostaje mienie nieruchome w gestii powiatu. Na dzisiaj  
wygląda to tak ,że całe mienie nieruchome jest własnością powiatu 
ponieważ w poprzedniej kadencji zostało ono przejęte  od SPZOZu 
między innymi po to  ,żeby zabezpieczyć je przed przejęciem przez 
jakieś inne podmioty ponieważ SPZOZ był bardzo zadłużony. Rada 
Społeczna SP ZOZ nie chciała przekazywać mienia nieruchomego tj. 
budynków spółce ponieważ jest to gwarancja że nawet gdyby spółka 
przejęła działania kiedy otrzyma  tylko mienie nieruchome ,będzie miała 
możliwość zadłużania się . Po drugie, żeby na przyszłość była możliwość 
nawet odtworzenia lecznictwa zamkniętego w Górze gdyby ta spółka 
upadła bo taka  ewentualność może się zdążyć. Program 
przekształcenia opracowany przez firmę jest oparty na bardzo 
optymistycznych założeniach innych jednostek  tzn. zwiększenie 
kontraktów ,podwyżki płac i wzrost zatrudnienia. Na ten rok już Góra 
otrzymała mniejszy kontrakt z NFZ niż  w roku poprzednim. Jeżeli się to 
powtórzy przez kolejne lata to spółka będzie musiała upaść. 
Jeżeli będzie przekazane tylko mienie ruchome spółce, to zadłużenie 
spółki będzie mogło być mniejsze i będzie można wcześniej postawić w 
stan likwidacji. Jeżeli przekaże się spółce mienie nieruchome to spółka 
będzie miała większą możliwość zadłużania się i może się okazać ,że 
przy drugim lub trzecim sprawozdaniu będzie taki stan zadłużenia ,że 
trzeba będzie zlikwidować spółkę i ktoś od syndyka kupi budynek za 
kwotę taką jak syndyk zechce sprzedać, i wtedy odkupi mienie ruchome 
na którym będą mogli działać i będą mogli robić tam co zechcą bo wtedy 
będą właścicielami budynków.  
Jeżeli budynki będą własnością powiatu to : 
-nawet  przy upadłości może być taka sytuacja ,że chętnych na kupienie 
mienia ruchomego nie będzie aż tak wielu bo może niektóre rzeczy 
zechcą kupić np. łóżka wtedy powiat może odkupić to i utworzyć nową 
spółkę ,która nadal będzie prowadziła działalność leczniczą lecz w 
lepszej koniunkturze . 
Poza tym powiat jako właściciel zawsze ma prawo  aportem zwiększyć 
kapitał spółki, ma prawo  zawsze przekazać to mienie lecz zobaczy jak 
ona działa i czy nie ma zagrożeń. W innym przypadku to powiat ,to 
mienie  straci i nie będzie mógł odzyskać i szpital może być 
zlikwidowany tak jak zlikwidowane zostały inne jednostki chociażby  
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Księgi Wieczyste  czy Sąd Grodzki, które były tak ciężko tworzone za  
poprzednich Zarządów i poprzednich Rad Powiatu. 
Jeżeli chodzi o  podjęcie decyzji przez poszczególne samorządy, to Góra 
wstrzymała się od podjęcia uchwały do czasu zapoznania się z opinią 
Rady Społecznej SPZOZ. 
Mam nadzieję ,że  pozostałe samorządy podejdą do tego należycie i 
wezmą te wnioski pod uwagę. Założenie Zarządu Powiatu jest takie,  by 
przekształcić  szpital w spółkę ,gdzie jedna osoba będzie  dyrektorem 
zespołu ,likwidatorem oraz prezesem Spółki. Do dzisiaj nie ma 
powołanego pełnego składu Rady Nadzorczej bo wcześniej powołani 
członkowie nie mogli pełnić tych funkcji z racji zajmowanych stanowisk 
chociażby Pan Pospiech Wiesław ,który jest skarbnikiem powiatu.   
 
Pan Wiesław Pospiech – radny  
Jesteśmy Radą Gminy Wąsosz i my jedynie mamy zaopiniować ten 
projekt uchwały Rady Powiatu w Górze. To Rada Powiatu podejmie  
decyzję. 
Na pewno nowa spółka prawa handlowego jest lepszym 
zabezpieczeniem i funkcjonowaniem usług medycznych. 
Jedynym organem który może zrobić zmiany do projektu uchwały jest 
Zarząd Powiatu. Zarząd zrobił zmiany  i Zarząd przekazał do Rad Gmin 
celem zaopiniowania , a następnie zostanie on przedłożony Radzie 
Społecznej SP ZOZ a więc jeszcze raz trafi to do Społecznej Rady. 
Jeżeli chodzi o Radę Nadzorczą to faktycznie nie mogę jako skarbnik 
być w tej radzie. 
 
Pani Bogusława Lorenc- radna- Co z zadłużeniem szpitala ? 
 
Pan Edward Kowalczuk- RS SPZOZ- 
Radę społeczną SP ZOZ przekonuje do przekształcenia jeden wariant , 
a mianowicie to ,że jeśli przyjmuje się plan B , który dopuszcza 
oddłużenie szpitala z zobowiązań publiczno-prawnych tj. kwoty około 23 
mln zł natomiast  zobowiązania pozostałe przejmuje powiat. Pozostała 
by jeszcze kwota   41 % jako zadłużenie powiatu. 
 
Pani Beata Augustyniak- radna 
To nie jest tak jak mówi Pan Pospiech ,że Rada Gminy ma tylko 
zaopiniować projekt i nasza rola się na tym kończy bo  w treści projektu 
uchwały wyraźnie jest napisane na czym to przekształcenie ma polegać. 
Jest to ze strony Starosty i zarządu Powiatu nie w porządku skoro na 
wspólnym spotkaniu  z Radą Społeczną SPZOZ , pielęgniarkami , które 
też były przeciwne  ,ustala się  projekt ,a  do samorządów przesyła się 
inną wersję. Ja jestem stanowczo przeciwna temu projektowi . 
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Pan Sławomir Turowski – radny – 
W związku  z tymi różnicami w projektach uchwały może  przełożyć 
głosowanie na kolejną sesję do czasu wyjaśnienia czy też złożenia 
nowego projektu ?  
 
Pan Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza- uważam ,że nie należy 
tematu przenosić na kolejną sesję przeciągać termin. Moim zdaniem 
należałoby podjąć  decyzję  tak, by Zarząd Powiatu znał już nasze 
stanowisko . , i tak jako pierwszy samorząd podejmowaliśmy uchwałę  
odnośnie pierwszej wersji. Na dzisiaj nikt nie odpowie czy ta nowo 
powstała spółka zabezpieczy nasze potrzeby. Zarząd Powiatu 
przygotował projekt 10 lutego 2001r. i do dzisiaj  Pani Starosta  pomimo 
tego wiedząc ,że dzisiaj jest sesja Rady, nie pofatygowała się sama lub 
też nie wysłała nikogo, aby  na ten temat porozmawiać. Też mam 
wątpliwości co do podjęcia decyzji tak jak wielu radnych  ,lecz nie ma co 
odkładać. 
 
Pan Edward Kowalczuk- Rada Społeczna SP ZOZ- 
Nie stoi nic na przeszkodzie , żeby utworzyć spółkę bo wystarczy 5000 zł 
własnego wkładu. NFZ nie nakazuje ,aby utworzona spółka miała na 
własność budynki do prowadzenia działalności medycznej  lecz spółka 
musi powołać niepubliczny zespół do prowadzenia tej działalności. NFZ 
przekazuje środki na leczenie ,a nie na poprawę infrastruktury. Jeżeli 
powiat przekaże budynki spółce to pomimo tego ,że będzie miał środki 
nie będzie mógł remontować szpitala , natomiast jeżeli nie przekaże 
budynków spółce w każdej chwili będzie mógł remontować bo będą to 
jego budynki. 
Jeżeli chodzi o personel średni m.in. pielęgniarki to one w Górze 
zarabiają najmniej w całym woj. dolnośląskim ,żeby lepiej zarabiać mają 
wypłacaną premię do 20 % . Przechodząc do nowopowstałej spółki 
chciałyby, aby te 20 %  dołożyć do wynagrodzeń jeszcze przy 
zatrudnieniu w SP ZOZ  i to jest słuszne. W 2007r. płace na podstawie  
umów o pracę w SP ZOZie wynosiły 6.900.000 zł w  roku 2008 płace  
wynosiły 6.900.000 natomiast  płace na kontraktach  (lekarzy )w 2007r 
wynosiły 750.000 zł natomiast w 2008r.wynosiły  2.100.000 zł czyli 
lekarze  otrzymali  prawie trzykrotnie większe  pobory. Dla personelu 
średniego podwyższono wynagrodzenie w  2008r. o 150 zł na jedną 
osobę i jest to stanowczo za mało. 
 
Pan Andrzej Rapior – radny – 
Temat szpitala to temat” rzeka” i można by dyskutować do rana. 
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Proponuję, aby negatywnie zaopiniować ten projekt uchwały Rady 
Powiatu  w Górze. 
 
 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący poddał wniosek formalny radnego 
Andrzeja Rapiora  o negatywnej opinii do projektu uchwały  Rady 
Powiatu ,pod głosowanie Rady. 
 
Rada  Miejska Wąsosza  12 głosami „za” , 1 „przeciw”, 1 
„wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie zaopiniowania 
projektu uchwały Rady Powiatu w Górze o likwidacji SP ZOZ w 
Górze 
                                                  
                                               Uchwała Nr XXXIX/240/10 to zał. Nr 7 
 
Przerwa w obradach  12.10 do 12.20 
 
Ad.7. Podjecie uchwały w sprawie  zmiany uchwały RM Wąsosza Nr 

XX/101/04 z dnia 28 maja 2004r. dotyczącej uchwalenia „Planu  

urządzeniowo-rolnego gminy Wąsosz”. 

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi ,który 
przedstawił projekt uchwały. 
Pan Burmistrz stwierdził ,że projekt uchwały zainteresuje radnych oraz 
mieszkańców  Kowalowa i Wiewierzy, gdyż projekt tej uchwały dotyczy 
budżetu .  W pierwszej kolejności będziemy wykonywać drogi Kowalewo 
i Wiewierz. Jak wszyscy wiedzą drogi robimy przy współudziale  
Marszałka Województwa, a mianowicie Terenowego Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych ,dlatego też treść tej uchwały  jest taka ,że zmieniamy 
ten  plan urządzeniowo- rolny i wprowadzamy te dwie drogi do tego 
planu. W zmianach budżetu będziemy wprowadzać środki od Marszałka  
za remont drogi w Górce Wąsoskiej tak też będziemy wprowadzać środki 
na te  2 drogi. 
 
 
 
Opinia Komisji  Rolnictwa i Ochrony Środowiska– jest pozytywna 
stwierdziła Pani Danuta Rzepiela- Przewodnicząca Komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
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Wobec tego Pan Przewodniczący poddał projekt uchwała pod 
głosowanie Rady. 
 
Rada  Miejska Wąsosza  14 głosami „za” , 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały u 

RM Wąsosza Nr XX/101/04 z dnia 28 maja 2004r. dotyczącej 

uchwalenia „Planu  urządzeniowo-rolnego gminy Wąsosz”. 

    
                                                   Uchwała Nr XXXIX/241/10 to zał. Nr8 
. 
 
Ad. 8. Podjecie uchwały w sprawie gminnego „Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania 
Narkomanii.’ 
 
Pan Przewodniczący Rady poprosił Panią Marię Michtę-sekretarz Gminy 
o przedstawienie  uchwały  dotyczącej programu. 
Pani Maria Michta  stwierdziła ,że co roku Rada uchwala Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i 
Zwalczania Narkomanii.’ Program ten dotyczy roku 2010. 
Na posiedzeniu Komisji Oświaty , Kultury , Zdrowia i Sportu szczegółowo 
przedstawiany był ten program. 
W  2009r. zwiększyła się ilość zgonów w Gminie Wąsosz , a zmniejszyła 
się liczba urodzeń. 
Szczególną rolę  w profilaktyce  alkoholowej ma tutaj  oświata ,a 
mianowicie nauczyciele uczący w szkołach o szkodliwości nadużywania 
alkoholu oraz innych używek. 
Na podstawie  specjalistycznych programów chroni się te dzieci od tych 
problemów. Szczególny wpływ  na alkoholizm ma istniejące bezrobocie i 
tak w Gminie Wąsosz zanotowano 502 osoby bezrobotne . Duża część 
tych osób ma problemy alkoholowe. Zwiększyła się ilość interwencji 
domowych pod wpływem  nadużywania alkoholu. W  80 % przypadkach 
różnych zdarzeń jest spowodowanych pod wpływem alkoholu. W 2009r. 
skierowano 29 osób na leczenie  alkoholowe. Każdemu jesteśmy w 
stanie pomóc, wyleczyć się z nadużywania alkoholu ,lecz sami 
zainteresowani muszą tego chcieć . W roku 2009 na terenie Gminy 
Wąsosz sprzedano alkoholu na kwotę 3.616.762 zł tj. o  463.523 zł 
więcej  niż sprzedano  w 2008r. Zmniejszyła się sprzedaż win , a 
zwiększyła się sprzedaż piwa i wódki. 
Sprzedaż alkoholu na terenie Gminy odbywa się w 33 placówkach: 28 
sklepach i 5  punktów gastronomicznych. 
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Mamy osoby , które pomagają osobom nadużywającym alkohol  oraz ich 
rodzinom. W poniedziałki przyjmuje terapeuta, działa też świetlica 
terapeutyczna przy bibliotece w Wąsoszu  przy ul. Krzywej . Pomaga 
również  OPS, Urząd, Komisja Przeciwdziałania Alkoholizmowi , 
Posterunek Policji , Parafia Rzymsko-Katolicka. 
 
 
Komisja  Oświaty, Kultury , Zdrowia i Sportu  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Bogusława Lorenc- 
Przew.komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 14 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie gminnego „Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zwalczania Narkomanii.’ 
 
 
                                                  Uchwała Nr XXXIX/242/10 to zał. Nr9 
 
Radny Sławomir Turowski   opuścił obrady o godz. 12.25 od tej pory na 
sali obrad pozostało13 radnych. 
 
 
Ad 9. .Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały RM Wąsosza nr 
XXXIX/204/06 z dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Kowalowo. 
 
Pan Przewodniczący Rady poprosił Pana Zbigniewa Stuczyka 
Burmistrza  Wąsosza o przedstawienie  projektu uchwały. 
Pan Burmistrz stwierdził ,że uchwała dotycząca zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Kowalowo, 
podyktowana jest tym ,że cyt „ w tym roku otrzymaliśmy dotację w 
wysokości 100.000 zł na przeprowadzenie uchwalenie  miejscowych 
planów zagospodarowania przestrzennego. W § 1 tej uchwały mówi się 
,że  odstępuje się od przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu działek nr 7/7,7/6, 1/4 , 
1/5,1/6 położonych w obrębie  miejscowości Kowalowo  natomiast 
przystępuje się do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu działki nr 7/7. Chcemy dotację tą szczególnie 
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wykorzystać bo działka 7/7 jest to działka za mieszalnią pasz .Zgodę na 
wyłączenie tych terenów z produkcji rolnej posiadamy  od dzierżawcy 
terenów i od  Agencji Nieruchomości Rolnych również dlatego możemy 
ten plan tam sporządzać zgodnie z otrzymaną dotacją.” 
 
Komisja  Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Danuta Rzepiela- 
Przew.komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza nr XXXIX/204/06 z 
dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w miejscowości Kowalowo. 
 
 
                                                  Uchwała Nr XXXIX/243/10 to zał. Nr10 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały RM Wąsosza 
nr XXXIX/205/06 z dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w miejscowości Gola 
Wąsoska 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Burmistrzowi ,który stwierdził 
,że  cyt” 
Kolejna zmiana dotyczy terenu położonego w Goli Wąsoskiej , gdzie  jest 
identyczna sytuacja jak w Kowalowie ,a więc odstępuje się od  
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu działek Nr 247/7, 245/4 i 245/1 położonych w Goli Wąsoskiej , a 
przystępuje się do sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu części działki nr 245/4. Jest to działka za 
osiedlem mieszkaniowym Wąsosz za ogródkami działkowymi 
należącymi do mieszkańców tego osiedla w kierunku lasu. 
 
 
Komisja  Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Danuta Rzepiela- 
Przew.komisji. 
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Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza nr XXXIX/205/06 z 
dnia 24 marca 2006r. w spr. przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
położonego w miejscowości Gola Wąsoska. 
 
                                              Uchwała Nr XXXIX/244/10 to zał. Nr 11 
 
Ad 11.Podjęcie uchwały w sprawie  odstąpienia od sporządzenia 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego 
Załęcze- Wiewierz i terenu górniczego „Ślubów” 
 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Burmistrzowi który  stwierdził 
,że  cyt” 
Następna uchwała mówiąca o odstąpieniu od sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego „Załęcze-
Wiewierz” i terenu górniczego „Ślubów” 
Uchwała ta jest zupełnie inna i podejmowana jest po to ,że obecny stan 
prawny powoduje  iż zachodzi konieczność każdorazowego zawieszania 
postępowań administracyjnych w sprawach ustalenia warunków 
zabudowy, dla każdej inwestycji położonej w obszarze górniczym w 
przypadku braku aktualnego planu  miejscowego do czasu uchwalenia 
planu z wyjątkiem inwestycji celu publicznego. Wiązać to się będzie z 
niemożliwością prowadzenia wszelkich inwestycji  poza inwestycjami 
celu publicznego. Do Urzędu Gminy wpływają wnioski  o wydanie  
decyzji o warunkach zabudowy bo ktoś chce się budować , ktoś chce 
coś rozbudować, a ten teren to przede wszystkim  Wodniki, Wiewierz , 
Czarnoborsko to ten obszar kopalniany gdzie są kopalnie gazu. 
Odstępujemy  dlatego ,że wobec powyższego podjecie uchwały o 
odstąpieniu od sporządzenia planu dla terenu górniczego „Załęcze- 
Wiewierz” i „Ślubów” da podstawę prawną do ustalenia warunków 
zabudowy dla projektowanych inwestycji dla którego brak jest planu 
miejscowego, a tym samym umożliwi prowadzenie procesu  
inwestycyjnego. Tą uchwałą wychodzimy naprzeciw mieszkańcom 
,którzy chcą się budować i rozbudowywać. 
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Komisja  Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Danuta Rzepiela- 
Przew.komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie odstąpienia od sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu górniczego Załęcze- 
Wiewierz i terenu górniczego „Ślubów” 
 
                                              Uchwała Nr XXXIX/245/10 to zał. Nr 12 
 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obrębu geodezyjnego Wąsosz. 

 
Pan Przewodniczący udzielił głosu Panu Burmistrzowi ,który  stwierdził 
,że  cyt 
Pan Burmistrz stwierdził ,że kolejna uchwała dotyczy przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
obrębu geodezyjnego Wąsosz. Tu też tą  dotację  w wysokości 100.000 
zł chcemy wykorzystać ,  ale  musimy ją zmienić bo jak wszyscy 
pamiętają to działki o nr  54/1,  54/39    i 309/1 do  309/17 uchwalaliśmy 
gdy  omawialiśmy działki w kierunku  Pana Krogulca jadąc z Wąsosza do 
Góry  i są to działki Pana Tomaszewskiego- budownictwo  jednorodzinne 
i  działki Pana Gadzickiego położone za Gimnazjum jadąc w kierunku 
Pobiela. 
 
Komisja  Rolnictwa i Ochrony Środowiska  pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Danuta Rzepiela- 
Przew.komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego 
Wąsosz. 
 
                                              Uchwała Nr XXXIX/246/10 to zał. Nr 13 
 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały nr XXVII/168/09 
z dnia 19 lutego 2009r. w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia” Planu 
Odnowy Miejscowości Wąsosz”. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi . 
Pan Burmistrz wyjaśnił ,że  zmiana uchwały nr XXVII/168/09 z dnia 19 
lutego 2009r. w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia” Planu Odnowy 
Miejscowości Wąsosz” , podyktowana jest  chęcią pozyskania 
dodatkowych  środków na budowę  domu kultury, a mianowicie chcemy 
zmienić sposób użytkowania wolnych powierzchni w budynku przy 
gimnazjum w Wąsoszu. Jest możliwość pozyskania 375.000 zł  z 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich czy też z Lokalnej Grupy 
Działania  i taki plan odnowy miejscowości jest wymagany. W planie tym 
ujęte zostały następujące zadania , które będzie można zmienić i tak 
uwzględniono : 
- kanalizację sanitarną, 
- wykonanie oświetlenia rynku ( wymianę części oświetlenia ,a więc 
zlikwidowanie wysokich słupów z oświetleniem na niskie stylowe lampy , 
które są częściowo zamontowane), 
-odnowa zabytkowego centrum miasta (8 budynków), 
-remont amfiteatru – rozbudowa infrastruktury spływu kajakowego : pole 
namiotowe i campingowe, korty tenisowe 
-remont sieci wodociągowej, 
-budowa fontanny  w rynku, 
- adaptacja  budynku przy gimnazjum na  dom kultury, 
- budowa basenu.  
Ten uchwalony plan pozwoli złożyć wniosek na pozyskanie środków. 
 
 Komisja Budżetu , Inwestycji i Mieni a Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Halina 
Łobacz- Przew.komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/168/09 z dnia 19 lutego 
2009r. w sprawie przyjęcia i zatwierdzenia” Planu Odnowy 
Miejscowości Wąsosz”. 
 
 
                                              Uchwała Nr XXXIX/247/10 to zał. Nr 14 
   
 
 
Ad. 14.Podjęcie uchwały w sprawie  określenia szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności 
mających  charakter cywilnoprawny. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Jadwidze Rodzewicz – 
skarbnik Gminy. 
Pani skarbnik poinformowała ,że ze względu na zmianę ustawy o 
finansach publicznych proponujemy wprowadzenie uchwały ,która 
określa zasady i tryb udzielania ulg w spłacie należności mających  
charakter cywilnoprawny. Należności  cywilno-prwane są to wszystkie 
nasze umowy najmu , dzierżawy , kupna sprzedaży. Wszystkie 
należności podatkowe  zasady umarzania , odraczania i rozkładania na 
raty reguluje  ordynacja podatkowa natomiast  należności cywilno -
prawne określa organ w naszym przypadku Rada , która określa  kto 
może takich czynności dokonywać i w naszym przypadku jest to 
Burmistrz i  kierownicy zakładów budżetowych. Kierownik może  
umarzać , odraczać i rozkładać na raty kwoty nie wyższe niż 3.000 zł 
natomiast  w pozostałych przypadkach decyduje o tym Burmistrz. W 
przypadku kiedy osoba zmarła ,kiedy podmiot został wykreślony z 
ewidencji działalności  można dokonać takiego umorzenia w całości  z 
Urzędu poprzez jednostronne  oświadczenie woli czyli Burmistrz poprzez 
oświadczenie woli umarza taką zaległość włącznie z odsetkami. Również 
można umorzyć  część takiej zaległości , rozłożyć na raty i odroczyć 
termin płatności . W przypadku oprócz dłużnika głównego są 
zobowiązane inne osoby należności mogą być umorzone dla wszystkich 
zobowiązanych. W przypadkach kiedy nie ma jednostronnego 
oświadczenia woli czyli  podmiot istniejący ma problemy i prosi o 
rozłożenie na raty  to podpisuje się umowę ponieważ tu wchodzą 
przepisy kodeksu cywilnego. 
 
Komisja Budżetu , Inwestycji i Mieni a Komunalnego  pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały- stwierdziła Pani Halina 
Łobacz- Przew.komisji. 
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Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i 
trybu udzielania ulg w spłacie należności mających  charakter 
cywilnoprawny. 
 
                                             Uchwała Nr XXXIX/248/10 to zał. Nr 15 
 
 
 
Ad 15.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/212/09 
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów podatku 
rolnego w roku 2010. 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Marii Michta – sekretarz 
Gminy. 
Pani sekretarz stwierdziła ,że zmiana tej uchwały spowodowana jest 
zmianą inkasenta  do poboru podatku  na terenie miasta Wąsosza  i tak 
z Pani Beaty Rojda na Panią Ewę Babij. Poinformowała ,że Pani Rojda 
zrezygnowała z inkasenta. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska –pozytywna. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/212/09 w sprawie 
obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów podatku rolnego w 
roku 2010. 
 
 
                                             Uchwała Nr XXXIX/249/10 to zał. Nr 16 
 
 
 
Ad 16.Podjęcie uchwały w sprawie   w sprawie zmiany uchwały nr 
XXXV/213/09 w sprawie stawek podatku od nieruchomości , 
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Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Marii Michta – sekretarz 
Gminy. 
Pani sekretarz stwierdziła ,że zmiana tej uchwały spowodowana jest 
zmianą inkasenta  do poboru podatku  na terenie miasta Wąsosza z Pani 
Beaty Rojda na Panią Ewę Babij. Poinformowała ,że Pani Rojda 
zrezygnowała z inkasenta. 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego –pozytywna – 
stwierdziła Halina Łobacz – przew. komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/213/09 w sprawie 
stawek podatku od nieruchomości , 
 
 
                                             Uchwała Nr XXXIX/250/10 to zał. Nr 17 
 
 
Ad 17.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr XXXV/214/09 
w sprawie opłaty od posiedzenia psów. 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Marii Michta – sekretarz 
Gminy. 
Pani sekretarz stwierdziła ,że zmiana tej uchwały spowodowana jest 
zmianą inkasenta  do poboru podatku  na terenie miasta Wąsosza z Pani 
Beaty Rojda na Panią Ewę Babij. Poinformowała ,że Pani Rojda 
zrezygnowała z inkasenta. 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego –pozytywna – 
stwierdziła Halina Łobacz – przew. komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXV/214/09 w sprawie 
opłaty od posiedzenia psów. 
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                                             Uchwała Nr XXXIX/251/10 to zał. Nr 18 
 
 
Ad.17”a”. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace     
konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane na zabytkach. 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi. 
Pan Zbigniew Stuczyk wyjaśnił ,że na ostatniej sesji rada podejmowała 
uchwałę o dotacji na prace konserwatorskie przy zabytkach chodziło o 
remont kościoła w Sułowie W.. Ta uchwała mówi o tym ,że przyznaje się  
dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane w 
wysokości 32.000 zł.(chodzi tu o założenie alarmów w kościele) 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego –pozytywna – 
stwierdziła Halina Łobacz – przew. komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie przyznania dotacji na prace     konserwatorskie 
restauratorskie i roboty budowlane na zabytkach. 
 
                                                Uchwała Nr XXXIX/252/10 to zał nr 19 
 
Ad. 18.Podjecie uchwały w sprawie  zmiany budżetu Gminy Wąsosz 
na 2010r. 
 
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Jadwidze Rodzewicz – 
skarbnik Gminy , która przedstawiła propozycje zmian budżetu 2010r. 
Pani Skarbnik zaproponowała  wprowadzić do  budżetu wolne środki tj 
nadwyżkę  z 2009r w kwocie 848.654 zł i te środki wchodzą do budżetu 
po stronie przychodów . Zwiększamy również  plan dochodów w ramach 
dotacji otrzymanych z TFOGR w kwocie 104.940 zł, Ministerstwo 
Finansów umniejszyło nam subwencję oświatową o kwotę 71.000 zł , 
również  z  tytułu zmniejszenia ustawy  budżetowej na 2010 mamy 
umniejszoną kwotę o 7000 zł z tytułu zaliczek alimentacyjnych. 
Środki  proponujemy wydać na następujące sprawy : 
-  35.000 na wodociąg Ostrawa (dokumentacja), 
-  204.940  zł na drogi publiczne, 
- promocja jednostek samorządu terytorialnego radni mają wpisane 
40.000 ,a proponujemy 20.000 zł natomiast na straże  nie 19.000 zł ,ale  
o 20.000 więcej czyli 39.000 bo chcemy zakupić mundury, 
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- dla szkoły podstawowej w Pobielu na zakup piły i opału pozostała  
kwota do Płosek  to razem 7.500 zł , do gimnazjum 3.660 zł oraz 70.000 
zł na nowe zadanie inwestycyjne na wykonanie sali przyrodniczej w 
gimnazjum . Proponujemy zwiększenie wydatków inwestycyjnych w 
oświetleniach i są to solary uliczne na kwotę 90.000 zł , w ramach 
pieniędzy ochrony  środowiska z przeznaczeniem na budowę przyłącza 
wodociągowego Zbaków Górny – Czarnoborsko ono zostało wykonane 
lecz inwentaryzację musimy zrobić. Również zwiększamy na przyłącze 
energetyczne  amfiteatr – 5000 zł i zwiększamy do domu  kultury 
300.000 i tam będzie 742.000 zł , a na zakup i montaż wyposażenia w 
sali gimnastycznej w Wąsoszu 55.000 zł. Wprowadzamy również 35.000 
zł  jako dotację celową na konserwację kościoła w miejscowości 
Sądowel. 
 
Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego –pozytywna – 
stwierdziła Halina Łobacz – przew. komisji. 
 
Dyskusji nie było. 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła jednomyślnie 13 głosami „za”, 
uchwałę w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2010r. 
 
                                                Uchwała Nr XXXIX/253/10 to zał nr 20 
 
 
 
Ad.19.Sprawozdania z pracy Komisji stałych Rady za 2009r. 
 
Pan Przewodniczący rady zwrócił się do poszczególnych 
przewodniczących komisji stałych o przedstawienie sprawozdań z 
działalności Komisji za 2009r. 
 
Pani Danuta Rzepiela -  złożyła sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska. 
                                              Sprawozdanie to zał. Nr 21 
 
Pani Ewa Kondracka -  złożyła sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej 
                                              Sprawozdanie to zał. Nr 22 
Pani Bogusława Lorenc-  złożyła sprawozdanie z pracy Komisji Oświaty , 
Kultury , Zdrowia i Sportu. 
                                              Sprawozdanie to zał. Nr 23 
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Pani Halina Łobacz-  złożyła sprawozdanie z pracy Komisji  Budżetu , 
Inwestycji i Mienia Komunalnego 
                                              Sprawozdanie to zał. Nr 24 
Pan Andrzej Rapior -  złożył sprawozdanie z pracy Komisji Handlu ,Usług 
i Porządku Publicznego. 
                                              Sprawozdanie to zał. Nr 25 
 
 
Ad. 20. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Pan  Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący Rady przypomniał radnym o 
terminie złożenia oświadczeń majątkowych.  
 
Ad 21. Odpowiedzi na interpelacje . 
 
Brak 
 
Ad 22.  Wolne głosy i wnioski . 
Pan Jan Rewers – Kierownik Powiatowego Biura  Ośrodka Doradców 
Rolniczych w Górze podziękował Panu Burmistrzowi za nieodpłatne 
umożliwienie autobusu na wyjazd rolników na  targi „Polagrę „ 
Podziękował również Panu Erykowi Aleksandrowiczowi – Dyr. ZPK w 
Wąsoszu za  nieodpłatne udostępnienie sali na szkolenie rolników w 
sprawie uprawnień do opryskiwaczy rolniczych. 
Ponadto poinformował  o organizowanym konkursie  w Powiecie  na „stół 
i koszyk wielkanocny” 
Jednocześnie poinformował o tym ,że już 15 marca 2010r. będą 
przyjmowane wnioski na dopłaty rolnicze. 
Ponadto dodał ,że z biura ODR  odeszła 1 pracownica Pani Jolanta 
Wrotkowska  z Góry oraz odejdzie  z Wąsosza  Pan Augustyn Mykita w 
związku z przejściem na emeryturę. 
 
Ad 23. Zakończenie . 
 
Pan  Zdzisław  Nicpoń Przewodniczący Rady  stwierdził ,że porządek 
obrad sesji został  wyczerpany  wobec tego zamknął  XXXIX sesję Rady 
Miejskiej Wąsosza. 
Podziękował zebranym za udział w sesji. 
 
Protokołowała : 
K.Szejnkienig  


